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Notulen 

Onofficiële versie van het verslag. De Nederlandse versie wordt informeel vertaald met behulp 
van de DeepL-software voor het gemak van de Nederlandstalige leden van de Raad van 
Bestuur. 
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01. Goedkeuring van de verslagen van 10/09/2019 en 

28/02/2019: 

De notulen van de vergadering van de Raad van Bestuur van 10/09/2019 werden 
zonder verzoek tot aanpassing goedgekeurd. 

De notulen van de Raad van Bestuur van 28/02/2018 werden zonder verzoek tot 
aanpassing goedgekeurd. 

PG legt uit dat het de voorkeur geeft aan de FR-versie boven de NL-versie. 

OME herinnert eraan dat de Nederlandstalige versie beschikbaar is voor het gemak 
van de Nederlandstalige leden van de Raad van Bestuur en dat Veerle er gebruik 

van maakt. 



02. UNCRPD - 10 jaar Conventie: actieproject, tweede 

semester - Brochures 

o PG heeft de brochures gelezen. Hij beschouwd dat het noodzakelijk is om 
rekening te houden met de opmerkingen die Véronique in de marge heeft 
toegevoegd 

• (VDE neemt notitie in het "Word" versie).... 

• VDE vraagt of alle aanbevelingen zijn opgevolgd of zijn ingetrokken. 

• ThD is van mening dat het hier noodzakelijk kan zijn om het geheel in stand te houden. 

• GM bevestigt dit standpunt 

• VDE vraagt om de inzetstukken één voor één samen te bekijken. 

Federaal 

• GM heeft gevraagd of het verzoek tot oprichting van adviesraden, zoals geformuleerd 
door het BDF, gehandhaafd moet worden of dat de vraagstelling van de deskundigen 
moet worden getoetst aan de bewoordingen van de vragen die door de deskundigen zijn 
gesteld. 

• PG stelde voor om de tekst van de criteria van Parijs toe te voegen. 

• GM in de "kosten van invaliditeit", voeg ook gezondheidszorg voor ernstige en langdurige 
ziekten toe: gezondheidskosten (26c): zet "levensstandaard (inclusief inkomen)" en 
"sociale bescherming (inclusief sociale zekerheid)". 

• GM is op zoek naar een plek om zorgverleners in te schakelen... 

• OME stelt voor dit soort verzoeken mondeling te herhalen tijdens vergaderingen, maar is 
als zodanig niet in de brochure opgenomen. 

• PSch stelt voor om het punt "gebarentaal" in de rubriek "toegang tot informatie" te 
schrappen: omdat dit een zaak is voor de gemeenschappen om te beslissen. 

• GM vraagt om de nadruk te leggen op transparantie van apparaten en toegankelijkheid 

• GM vraagt om opheldering over wat de "Washington Group" is... 
o OME legt uit dat het een VN-orgaan is dat verantwoordelijk is voor de 

ontwikkeling van een lijst van indicatoren met betrekking tot handicaps. 

• GM vraagt om uit te leggen wat de Oviedo Conventie is...  

Brussel 

• GM vraagt om een wijziging in de formulering "De grootte van de mensen".  

• GM vraagt zich af hoe we over de bestaande adviesraden in het Brussels Gewest 
moeten praten.  

o ThD legde uit dat het de "Raad voor personen met een handicap" is voor het 
gewestelijk niveau. Maar deze raad heeft op dit moment geen echt bestaan: de 
dingen zijn niet duidelijk. 

o GM vraagt om een verklaring toe te voegen, zoals "geef de middelen..." 

• VDE stelt voor om zich te laten inspireren door wat er is ingevoerd over het "initiatiefrecht 
in de Duitstalige Gemeenschap" en over de verplichting voor de politicus om zich te 
verantwoorden als hij het advies niet volgt.  

o PSch legt uit dat dit niet het geval is. De ingestelde structuur bevindt zich op het 
niveau van het Parlement en niet op het niveau van de regering, die zich dus 
"buiten het proces" bevindt. 

Commenté [MO1]: Om te controleren, maar ik 
denk dat qEen wafelformulering komt overeen 

met zowel de volgende twee formuleringen 

Commenté [MO2]: Voeg de link naar de sUN ite = 

voldoende? 



• GM vroeg waarom de punten 4 en 5 niet werden opgenomen in de federale brochure en 
in de andere? 

• GM stelt voor om in de zin "in het bijzonder" toe te voegen: "de focal points voor 
personen met een handicap die vertrouwd zijn met het UNCRPD-concept". 

• GM uit haar twijfels over het verzoek om de oprichting van raden in alle regio's en 
gemeenschappen. In RW, zullen zij zeggen dat de raad bestaat, maar hij heeft geen 
initiatiefrecht. Met andere woorden, er is niets wat hij kan doen.... 

• GM vraagt om een verwijzing toe te voegen naar de zogenaamde sociale 
beschermingssteun. 

Vlaanderen :  

• VvdE legt uit dat NOOZO alleen de status van een "project" heeft. Het gevaar bestaat 
dus dat het niet wordt verlengd. Het is dus geen effectieve raad...  

• GM vraagt om te specificeren dat "samenwerken met NOOZO, indien NOOZO duurzaam 
is en om op "status"-niveau te kunnen werken". 

Cocof:  

• GM wijst erop dat punt 3 van de conclusie niet goed is, niet goed, niet goed, niet goed. 

Cocom  

• GM specificeert dat de Cocom adviesraad in Iriscare is gevestigd, maar dat de handicap 
niet is opgenomen in de onderwerpen van de "uitgebreide commissie". 

Duitstalige gemeenschap. 

• PSch vroeg om "vertragingen" niet te verwijderen, maar om aan te geven dat er 
aandacht moet worden besteed aan vertragingen. 

Verzoek om uitnodigingen aan de parlementen 

De Raad van Bestuur heeft gevraagd wanneer verzoeken om vergaderingen kunnen 
worden verzonden en wanneer vergaderingen met regeringen en parlementen 
kunnen worden overwogen. 

OME is van mening dat verzoeken om uitnodigingen begin november kunnen 
worden verzonden. 

Hij vraagt of de delegaties naar de adviesraden van de betrokken entiteiten worden 
uitgebreid wanneer zij om een benoeming verzoeken.  

De Raad antwoordde bevestigend: het is aan hen om te weten of ze al dan niet 

komen. Het belangrijkste is om duidelijk te zijn in onze verwachtingen.... 

03. CoE - GREVIO - Deskundigengroep voor de bestrijding 
van geweld tegen vrouwen en huiselijk geweld 



• GM legt uit dat ze niet aanwezig kon zijn en dat Khadija, die verondersteld werd haar te 
vergezellen, niet kon gaan vanwege de gezondheidsproblemen van haar man. OME 
heeft hem/haar vervangen. 

• OME-rapport.  
o Er waren een dertigtal organisaties vertegenwoordigd  
o Er waren 5 leden van GREVIO, allemaal advocaten. De GREVIO-delegatie is 5 

dagen in België en er worden elke dag dergelijke vergaderingen georganiseerd. 
o Coördinatie- en controle-instanties 

▪ De coördinerende instantie voor geweld tegen vrouwen is het Instituut 
voor Vrouwen en Mannen. 

▪ Het onafhankelijke orgaan is ook het Instituut voor Vrouwen en Mannen... 
▪ Dus er is een mix van genres... 
▪ Een lid van GREVIO vestigde de aandacht op het feit dat in andere 

lidstaten soms dezelfde situatie zich voordoet. In dit geval delegeert de 
coördinerende instantie het werk van de onafhankelijke instantie aan 
onderzoekers. 

▪ De deelnemers bevestigden dat dit in België niet het geval is. 
▪ OME legt de situatie op het CEDAW uit: schrijft het officiële verslag 
▪ Alle deelnemers benadrukten sterk de inefficiëntie van het Instituut voor 

Mannen en Vrouwen. 
o Coördinatie tussen de beleidsniveaus 

▪ Een GREVIO-lid vroeg of er enige vorm van beleidscoördinatie bestaat 
tussen gewesten, gemeenschappen en federale overheid. 

▪ OME legde uit dat er in theorie Interministeriële conferencies bestaan om 
deze rol te vervullen, maar dat de bevoegde Interministeriële conferencies 
al zes jaar niet meer zijn bijeengeroepen. 

o Woning 
▪ De huisvestingsproblemen zijn zeer belangrijk 
▪ Er zijn slechts 130 plaatsen in gespecialiseerde opvangcentra voor 

vrouwen die het slachtoffer zijn van geweld in het Waalse Gewest. Geen 
van deze centra is toegankelijk. Hetzelfde probleem in Vlaanderen en 
Brussel 

o OME legt de studie de inhoud van de studie van de UGent uit. 
▪ Contact met de secretaris: mogelijkheid om binnen 2 maanden een 

aanvullend document te sturen. Zal integreren 
o Een GREVIO-lid legde uit dat het bezoek deze week volgt op de ontvangst van 

alternatieve rapporten, waaronder een rapport van de aanwezige 
vrouwenorganisaties. De volgende stappen zijn:  

▪ Opstellen van het GREVIO-verslag over de uitvoering van de 
Overeenkomst van Istanbul door België 

▪ Vertrouwelijke toezending van dit verslag aan de Belgische regering 
▪ Terugkeer van België naar het GREVIO-secretariaat 
▪ Opstelling van het eindrapport 
▪ Presentatie en stemming in de Raad van Ministers van de Raad van 

Europa 

04. EG - EU-strategie voor personen met een handicap 
2010-202020 :  



• OME legde uit dat het ICF, een consultant voor de Europese Commissie, 

contact had opgenomen met het secretariaat. Zij vroegen de hulp van het 
BDF bij de organisatie van een Discussiegroep die tot doel heeft een 

discussiegroep te organiseren over de evaluatie van de Europese strategie 
2010-2020.  

• Hij wees erop dat de tussenkomst van BDF zich zal beperken tot het 

verschaffen van een ruimte en basislogistiek. ICF zorgt voor de rest, inclusief 
de Frans-Nederlandse vertaalaspecten en de nuttige gebarentaal. 

• Een oplossing werd gevonden: op 5/11/2019, van 10:00 tot 12:30 uur, in de 
"Faro"-kamer in Finto. 

• Wat de uitnodigingen betreft, heeft het secretariaat de ICF de 

contactgegevens van de verschillende adviesraden in België ter beschikking 
gesteld. ICF is verantwoordelijk voor de uitnodigingen. Het BDF zal worden 

uitgenodigd en zal de uitnodiging doorsturen naar de bij haar aangesloten 
organisaties. 

• Het zou mooi zijn als de deelname goed representatief zou zijn. 

• De Raad van Bestuur bevestigde de interesse om deel te nemen aan deze 
discussiegroep. 

05. SDG-Forum-24/09/2019  

PG legt uit 

OME legt uit dat het Forum inderdaad een "hoge massa" was.  

Inleidend gedeelte, hij behoudt het: 

o Peter Timmermans (VBO): "Defensieve" positie, industriëlen zijn niet de bron van 
alle kwaad. Je moet redelijk zijn. We kunnen niet alles op die manier veranderen. 
Een debat is alleen goed als iedereen met oplossingen komt.  

o Nicolas Van Nuffel = Platform 11.11.11 : Het doel van het Platform is het debat 
over duurzame ontwikkeling te beïnvloeden. We moeten het conflict van het debat 
op ons nemen. Het gaat niet alleen om de kosten, maar ook om het rendement van 
de investeringen. 

o Launy Dondo (Jongerenraad): nam deel aan het Politiek Forum op hoog niveau in 
juli in NY. Het is van essentieel belang om te voldoen aan de verwachtingen van 
jongeren die demonstreren. Ze zijn bereid om hun persoonlijk gedrag te 
veranderen, maar verwachten ook structurele antwoorden op hun vragen. Het 
milieu mag niet worden losgekoppeld van de sociale uitdagingen. 

o Marc Leemans (Voorzitter ACV): Er zijn geen banen op een dode planeet. Ons 
"samenleven" is gebaseerd op werk. Als het werk fragiel wordt, zullen er 
onbeheersbare fenomenen ontstaan. Solidariteit is het belangrijkste element om 
deze uitdagingen aan te gaan. 

Sessie 12: Vooruitgang van België in de richting van de SDG's, 

Planbureau 

• Johan Pauwels: 
o Noodzaak om de mate van uitvoering van deze SDG's te meten 



o In samenwerking met het Nationaal Instituut voor de Statistiek is een 
trendanalyse uitgevoerd. Zie: www.indicators.be, tabblad "indicatoren". 

o Veel SDG's zullen tegen 2030 niet meer worden bereikt door België. 

• Arnaud Joskin: samengestelde indicatoren 
o De politieke eis is dat er minder indicatoren moeten zijn om een 

boodschap over te brengen. Daarom zijn er samengestelde indicatoren 
ontwikkeld. 

• V&A: OME: Zou het mogelijk zijn om categorieën toe te voegen, zoals andere 
"discriminatiegronden", en natuurlijk denk ik aan mensen met een handicap? 

o Antwoord: Ja, dat zou mogelijk zijn, maar het staat niet op de agenda. 

Sessie 28: Ex-ante effectbeoordeling bij de beleidsvoorbereiding 

(FR) - Federaal Planbureau & Raad voor Effectbeoordeling (FR) - 

Federale planningsdienst & Raad voor Effectbeoordeling 

Een analyse van het effect van de regelgeving (AER) is bedoeld als 
hulpmiddel bij de voorbereiding van het beleid. 

Het is een pre-beslissingsanalyse op basis van economische, sociale en 
milieufactoren. 

Op procesniveau moet de AER zo snel mogelijk worden ingediend, wat 

nooit het geval is. 

De procedure is "pro forma" en dus gebrekkig: de agenda van de Raad 

van Ministers wordt een week voor de Raad van Ministers vastgesteld en 
de effectbeoordeling wordt op dit punt afgerond. 

De vraag van de OME na afloop van de zitting: kan men zich voorstellen 

dat de adviesraden waarvan de adviezen verplicht zijn, hun mening geven 
en betreuren dat zij geen toegang hebben tot de AER voordat zij hun 

advies hebben uitgebracht? 

Antwoord: Ja, maar zullen ze het doen? Als dat zo is, kan dit ertoe leiden 

dat bedrijven in plaats daarvan AER's doen en er misschien rekening mee 
houden.... 

OME stelt voor om met het CSNPH, de NAR en alle andere federale adviesraden te 

bespreken of het mogelijk zou zijn om in de adviezen te specificeren dat de 
effectbeoordeling niet beschikbaar was op het moment dat het advies werd 

uitgebracht, met het oog op de "doeltreffendheid" ervan. 

GM: vraagt VDE om het te controleren bij Mr. Windey van de NAR. 

06. CSA - Handvest voor toegankelijkheidskwaliteit - 
Toezichtgroep 23/09/2019 

OME legt uit dat de onderhandelingen over het "audiodescriptie" deel van het 
kwaliteitshandvest uiteindelijk goed zijn verlopen. De Franstalige Conseil Supérieur 

de l’audiovisuel (CSA) kwam met een voorstel voor een tekst en een aantal te 

http://www.indicators.be/


specifieke onderdelen werden opgenomen in een aanbeveling voor professionals op 

het gebied van audiobeschrijving. 

Hij wees erop dat het handvest nu zal worden geïntegreerd en dat er eind oktober 

over het handvest zal worden gestemd als de "adviesraad" van de CSA. Daarna zal 
het van toepassing zijn op alle Franstalige Belgische audiovisuele actoren. 

 

De Raad van Bestuur heeft zijn tevredenheid geuit. 

07. UNCRPD - Adviesraad van Brugge: 2019/09/19 

PG legde uit dat hij de vergadering van de Brugse Adviesraad voor persoon met een 
handicap van Brugge had bijgewoond. Hij presenteerde het werk van het BDF over 

UNCRPD. 

Dit betekent dat mensen met een handicap een goede algemene kennis hebben van 

het UNCRPD en de inhoud ervan. 

De reactie van het publiek was dat het jammer is dat er geen sanctie is als een land 
zich niet aan het UNCRPD houdt.  

Er was een discussie over het lopende proces op M-Decreet niveau. Het werd opgericht zonder 
overleg met de representatieve structuren van personen met een handicap. Nu is het gewoon 
verlaten. Zonder overleg zijn besluiten niet goed. 

Het publiek was zeer divers, mannen, vrouwen, personen met een handicap, professionals..... 
Het werd zeer goed ontvangen en kon aan de Burg, aan de voet van het gebouw, parkeren. 

Hij vindt het erg leuk om dit soort presentaties in andere gemeenten te kunnen geven. 

GM is het hiermee eens. Zij zou Rose Eboko kunnen vragen om de lijst van gemeenten die 
hebben geantwoord op het "Charte communale de l'intégration des personnes handicapées", 
die het mogelijk zou kunnen maken om mogelijk geïnteresseerde gemeenten aan te spreken. 

De Raad vindt dit interessant, maar gezien het aantal gemeenten zou het een enorme 
hoeveelheid werk zijn. Om over na te denken, dan. 

VvdE legde uit dat de Bruggee VFG local zeer actief is. Het heeft in het bijzonder de campagne 
"Elf Burgemeester bezig" en een campagne over de Europese European Disability Card in 
West-Vlaanderen ontwikkeld. 

08. BDF - Leden: ANAHM/NVSM situatie: ANAHM/NVSM 

situatie 

OME heeft de situatie op ANAHM-niveau toegelicht. De ANAHM is lid van het BDF, 

maar het is Inclusion, de Franstalige component ervan, die de BDF-bijdrage betaalt. 
De Vlaamse component betaalt niet, neemt niet deel en lijkt niet erg 
geïnteresseerd.  

GM voegt toe dat het ANAHM verscheidene verenigingen van ouders van personen 
met een handicap omvatte. 



ThD legt uit dat de ANAHM in toenemende mate wordt gereduceerd tot een lege 

schil zonder concreet bestaan. 

Hij stelde voor dat de BDF Inclusion terug zou nemen als lid en vroeg Stam om van 

zijn kant lid te worden van de BDF. 

GM is van mening dat ANAHM zich moet terugtrekken en dat de opname van 
ANAHM een aanvraag voor lidmaatschap moet indienen. 

OME specificeert dat er in dit geval in drie stappen moet worden gewerkt:  

a) ANAHM moet zich terugtrekken uit het BDF. 
b) Om lid te worden van het BDF moet je lid worden van het BDF. RNS, indien 

geïnteresseerd, moet hetzelfde doen. 
c) De wijzigingen moeten worden geregistreerd in GA 2020 en gepubliceerd in het 

Belgisch Staatsblad. 

09. UNCRPD - Onafhankelijk mechanisme - Begeleidende 
commissie: benoeming van plaatsvervangers 

GM verklaarde dat de begeleidende commissie van het onafhankelijke mechanisme 
haar statuten had gewijzigd om het begrip "plaatsvervangers" op te nemen. De 

CSNPH moet 4 plaatsvervangers benoemen. 

OME verduidelijkte dat dit geen directe gevolgen heeft voor het BDF, maar dat het 
voor het BDF nuttig was om op de hoogte te zijn van wijzigingen in de controle op 

de implementatie van UNCRPD in België.  

10. CEDAW - Voorstel voor een "lijst van onderwerpen": 
definitieve versie. 

OME bevestigt dat de definitieve versie is voltooid en op 11/10/2019 naar het 
CEDAW-secretariaat zal worden gestuurd. 

11. Vlaanderen - Regeringsverklaring: UNIA-vrijgave - 
Gevolgen voor de UNCRPD follow-up 

De situatie die door de Vlaamse overheid is gecreëerd, is ongelukkig en zal het in de 

toekomst nog moeilijker maken voor de burgers. 

GM legt uit dat dit tegen 2023 geen enkele verandering zal inhouden gezien het 
bestaan van het Memorandum van Overeenstemming tussen Vlaanderen en UNIA. 

OME wijst erop dat aan dit aspect aandacht moet worden besteed in de 
opmerkingen die naar aanleiding van het officiële rapport van België in april 2020 

aan het Comité voor de Rechten van Personen met een Handicap moeten worden 
gestuurd. 

  



12. Duitstalige Gemeenschap - Hoorzitting in het Parlement 

naar aanleiding van het verzoekschrift voor een adviesraad 
voor personen met een handicap: Deelname PG 

1. PG zal op 9/10/2019 aanwezig zijn in het parlement van de Duitstalige Gemeenschap 
(CG) om de steun van het BDF voor het Kleines Forum te tonen. 

2. PSch legde uit dat het Kleines Forum een petitie had ingediend. Na deze, zal hij gehoord 
worden. Hij zal het Parlement vragen druk uit te oefenen op de regering om actie te 
ondernemen om een adviesraad in de Raad van Bestuur op te richten, een begroting en 
een tijdschema op te stellen.  

3. Hij gaf aan dat als er niets verandert, het Kleines Forum van plan is een klacht in te 
dienen bij de Rechtencommissie. 

4. De VDE legde uit dat het secretariaat een verzoek van Gauthier Cocle had ontvangen 
om uitleg te krijgen over wat er gepland is voor het functioneren van het CSNPH. Zij 
heeft een verzoek van de Dienststelle für Selbsbestimmtes Leben ontvangen. De dingen 
lijken al in beweging te zijn.... Om verder te gaan. 

XX. Overige 

1. BDF - UBO-regelgeving - Oplossingen 
OME legt uit dat de codering mogelijk was dankzij de deelname van ThD. Het 
probleem van het niet verwijzen naar PG en GM in de Kruispuntbank van het 
Ministerie van Economie moet nog worden opgelost. 

2. BDF - Aangifte van de bijdragen  
OME legt uit dat de verklaring werd afgelegd met ThD 


